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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fogják biztosítani az ország teljes területén a 
hulladék elszállítást és felvásárlást?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
2021.  február  22-én  a  kormánypárti  képviselők  az  országgyűlésben  megszavazták  a
hulladékgazdálkodás átszervezéséről szóló törvényt.  Annak ellenére tették ezt,  hogy Áder János
köztársasági  elnök,  majd  az  Alkotmánybíróság  is  kifogásokat  emelt  a  javaslat  ellen.  Kisebb
módosítások után azonban a javaslat átment a normakontrollon. Ezzel lassan véget ér a 2016 óta
tartó  folyamat,  ami  alatt  mintegy  harminc  önkormányzati  céget  hoztak  csődközeli  állapotba,
miközben  több  százmilliárd  forintot  tettek  bele  az  új  rendszerbe  közpénzből.  Ezalatt  majdnem
szétverték a környezetvédelmi és gazdasági szempontból is fontos szelektív hulladékgyűjtést.
 
Azt viszont nem lehet tudni, meddig marad a jelenlegi rendszer, hiszen az új törvény arról szól,
hogy a hulladékkezelést koncesszióba adják. Úgy, hogy a kormány már egy 2020 nyáron készült
anyagban beismerte, hogy teljes kudarc volt  felforgatni az addig jól  működő, az önkormányzati
cégekre  alapozó hulladékgazdálkodás  rendszerét.  Azt  is  elismerték,  hogy évi  54  milliárd  forint
többletforrás szükséges a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási rendszer működtetéséhez. Vagyis
megmarad az állami vízfej - amelynek működését közpénzből finanszírozzák - , a tényleges munkát
pedig a koncessziót nyert vállalkozások végzik majd.
 
A szabadeuropa.hu tavaly novemberben azt írta , a Magyar Olaj- és Gázipari Nyrt. (MOL) készül
arra, hogy elnyerje a koncessziót. A MOL jelenleg is foglalkozik hulladékgyűjtéssel és kezeléssel.
Valószínűleg az egész országra érvényes koncesszióban gondolkodnak. A MOL részvényei részben
az  Állami  Privatizációs  és  Vagyonkezelő  Részvénytársaság  tulajdonában  vannak,  bár  bankok,
külföldi  befektetők  is  vannak  a  tulajdonosok között.  Ezzel  egy viszonylag  jól  körülhatárolható
érdekcsoport kezébe kerülhet a teljes hulladékgazdálkodás.



 
Hernádi Zsolt, vezérigazgató megerősítette az Indexnek, hogy beadták a pályázatot a Rogán Antal
felügyelete alá tartozó Nemzeti Koncessziós Iroda által meghirdetett 35 évre szóló koncesszióra. A
pályázati kiírás alapján erősen arra lehet következtetni, hogy kifejezetten a feltételrendszerének a
MOL felelt meg.
 
Tehát  hat  éve  tartó  ámokfutás,  egy  jól  működő  rendszer  szétverése,  önkormányzati  cégek
tönkretétele, a szelektív gyűjtés visszaszorítása és közpénzből származó százmilliárdok eltapsolása
után  egy  újabb  közpénznyelő,  és  állami  irányítás  alatt  álló  rendszert  építenek  ki  a
hulladékgazdálkodásban. 2016 óta összesen 146 milliárd forintot tettek a rendszerbe a lakossági
befizetéseken felül, így sem működik normálisan, most pedig a teljes államosítás és a tényleges
munka kiszervezése jön.
 
A fentiek alapján kérdezem miniszter urat:
 

1. Miért tartották szükségesnek a teljes hulladékgazdálkodás államosítását? Milyen 
hatásvizsgálatok előzték meg a döntést?

2. Mikortól fog hatályba lépni a teljes átalakítás?
3. Mi a tervük arra vonatkozóan, hogy hogyan fogják biztosítani az ország teljes területén a 

hulladék elszállítást és felvásárlást? Milyen szempontok alapján fogják kiválasztani az 
alvállalkozókat?

4. Tervezik-e hogy hatósági ár alapján fogják felvásárolni a különböző hulladék típusokat?
5. Mi a tervük azokkal a gazdasági társaságokkal akiknek jelenleg a fő tevékenységük a 

hulladék felvásárlásból származik, különös tekintettel a papír és fémhulladék 
kereskedőkkel? Tudják-e tovább végezni a tevékenységüket a koncessziós jog életbelépése 
után?

 
Budapest, 2022. július 31.
 
Tisztelettel:
 
Arató Gergely
DK
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